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پرویز برومند
 کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

  رکورد فرازمینی  
NBA چمبرلین« در«

ایسنا: NBA یک رکورد فرازمینی از »ویلت 
چمبرلین« افسانه ای رونمایی کرد. اتحادیه 
ملی بسکتبال آمریکا موسوم به NBA که 
همواره به اعلام رکوردهای عجیب و غریب 
این  لیگ  در  شاغل  بسکتبالیست های  از 
کشور معروف است، در آخرین آمار خود یک 
رکورد خیره کننده و تقریبا شکست ناپذیر از 
»ویلت چمبرلین« افسانه ای رونمایی کرد. 
طبق اعلام NBA سنتر اسطوره ای تیم هایی 
چون فیلادلفیا و لیکرز، تنها بازیکن تاریخ 
مسابقات این لیگ است که حداقل یکبار برابر 
همه تیم های حاضر در این مسابقات بیش از 
۶۰ امتیاز را کسب کرده است. اتحادیه ملی 
بسکتبال آمریکا این آمار چمبرلین را رکوردی 
شکست ناپذیر و دست نیافتنی توصیف کرده 
است. چمبرلین همچنین تنها بازیکن در تاریخ 
مسابقات NBA است که به تنهایی در یک 

بازی ۱۰۰ امتیاز به دست آورده است.

تیم استقلال در اولین دیدار فصل جدید 
لیگ برتر با 2 گل در ورزشگاه آزادی مغلوب 
سپاهان شد. رسول کربکندی در این خصوص 

صحبت کرد. 
  بازی استقلال و سپاهان را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
به نظرم 2 تیم بازی پایاپای انجام دادند و 
صحنه آن چنانی در بازی ندیدیم. البته استقلال 
در نیمه اول بهتر بازی کرد، اما تیم سپاهان از 
اشتباهات خط دفاعی حریف استفاده کرد و 2 
گل به ثمر رساند. تیم سپاهان بعداز زدن 2 گل 
تجمع دفاعی اش را بیشتر کرد و تیم استقلال 
راهی برای عبور از سد مدافعان حریف نداشت 
و آبی پوشان به ارسال های بی هدف روی آوردند 
که 2 ساعت دیگر هم بازی طول می کشید، آنها 
نمی توانستند گل بزنند. سپاهانی ها حرفه ای 
دفاع کردند و در چند صحنه هم در ضدحمله 
خطرساز بودند و در نهایت 3 امتیاز ارزشمند 
در خارج از خانه به دست آوردند که در آینده به 

دردشان می خورد.
 عملکرد مورایس بهتر بود؟!

تیم سپاهان آرامش بیشتری از تیم استقلال 
داشت و حتی مورایس سرمربی طلایی پوشان 
نسبت به سرمربی استقلال با آرامش در کنار 
زمین تیمش را هدایت می کرد. مدافعان 
استقلال پراشتباه بودند و این تیم باید برای 

خط دفاعش فکری کند.
  رکورد شکست ناپذیری استقلال 

بعداز یکسال شکسته شد!
 هر رکوردی شکستنی است و مادام العمر 
باقی نمی ماند. تیم استقلال فصل خوبی را در 
سال گذشته پشت سرگذاشت و قهرمان شد اما 
این تیم در اولین بازی خود در فصل جدید در 
خانه اش و بدون تماشاگران خود باخت و کار 

سختی در آینده دارد.
  آیا سپاهان مدعی قهرمانی است؟!

 از اکنون نمی توانیم درباره قهرمان فصل 
جدید صحبت کنیم اما  سپاهان، استقلال، 
پرسپولیس و فولاد سرمایه گذاری و برنامه ریزی 
بهتری نسبت به مابقی تیم ها برای فصل جدید  

کردند و پتانسیل این تیم ها بالاتر است.

خارج ازمستطیل سبز

  رسول کربکندی: 
 سپاهان و استقلال 

 بازی پایاپای 
انجام دادند 

خبــــــر
 حقوق ماهیانه ۲۰هزاریورویی 

»ویلموتس« در مراکش
ایران،  فوتبال  فدراسیون  درحالی که 
ویلموتس را با قراردادی سالیانه 2.2میلیون 
یورو به خدمت گرفت، رقم قرارداد این مربی 
با تیم مراکشی ماهیانه 2۰هزاریورو اعلام 
شده است. فوتبال ایران همچنان درگیر 
قرارداد عجیب با مارک ویلموتس و پرداخت 
پول این مربی است. دادگاه حکمیت ورزش 
CAS چندی پیش رأی خود را در این باره 
اعلام و فدراسیون فوتبال ایران را به پرداخت 
3 میلیون و 325 هزار یورو به همراه 5 درصد 
سود سالیانه محکوم کرد. این رقم به جز 
2 میلیون یورویی است که پیش از این به 
این مربی و دستیارانش پرداخت شد، البته 
دستیاران این مربی نیز از دادگاه CAS علیه 
ایران، حکم 354هزاریورویی گرفته اند. آنچه 
اما درباره دستمزد ویلموتس با تیم مراکشی 
در رأی دادگاه حکمیت ورزش آمده مورد 
توجه است، در بخشی از این حکم وکلای 
این مربی ادعا کرده اند که حقوق ماهیانه 
ویلموتس در تیم رجاکازابلانکای مراکش 2۰ 
هزار یورو معادل 24۰ هزار یورو در سال بوده 
است. هرچند این موضوع طبق اعلام دادگاه 
CAS تاثیری در رأی نهایی نداشته است، اما 
اینکه مبلغ قرارداد این مربی در این حد باشد 
جای تأمل دارد. پیش از این رسانه های خارجی 
قیمت قرارداد ویلموتس را به هنگام پیوستن 
به این تیم مراکشی رسالیانه 45۰ هزار یورو 
اعلام کرده بودند، این در شرایطی است که 
ویلموتس در سال 2۰۱9 با قراردادی سالیانه 
2.2 میلیون یورو هدایت ایران را در دست 
گرفت؛ قراردادی که تبعات آن همچنان 

ادامه دارد.

 تصورم   از »ساپینتو«   چیز  دیگری   بود

یک مجله انگلیسی به ارزیابی از رقیبان تیم ملی فوتبال 
انگلیس در جام جهانی پرداخت و عملکرد تیم ملی ایران را 
ستود. به گزارش مجله GQ، جام جهانی 2۰22 قطر در 
راه است و فقط ۱۰۰ روز دیگر تا شروع این رویداد باقی 
مانده است. انگلیس پس از اینکه در سال 2۰۱۸ در یک 
گروه بسیار مطلوب در روسیه قرار گرفت، در جام جهانی 
قطر به نوعی در گروه مرگ قرار گرفته است. حداقل اگر 
رده بندی فیفا را ملاک قرار دهیم، گروه B سخت ترین 
گروه است. این گروه بالاترین میانگین رده بندی فیفا 
در بین تمام گروه های مرحله گروهی را دارد. هیچ کس 
نمی تواند به این زودی درخشش تیم ملی ولز در یورو 
2۰۱۶ را فراموش کند؛ جایی که ولز توانست بلژیک را با 
تمام ستارگان خود شکست دهد و به نیمه نهایی برسد. 
آمریکا نیز در جام جهانی 2۰۱4 درخشش خوبی داشت و 

به دور دوم رسید که برابر بلژیک شجاعانه بازی کرد، ولی 
در نهایت شکست خورد. ایران نیز در دوره قبل جام جهانی 
عملکرد خوبی داشت و در بازی با پرتغال، اسپانیا و مراکش 
چهار امتیاز از جمله یک تساوی مقابل قهرمان سابق یورو 
کسب کرد. این مجله در ادامه به بررسی دیدار ایران و آمریکا 
در جام جهانی پرداخت که یکی از دیدارهای حساس گروه 

دوم جام جهانی است. 
   ایران -  آمریکا

ایالات متحده پس از تحقیر فاجعه بار برابر ایران در باخت 
غافلگیرکننده جام جهانی ۱99۸ که به عنوان »سیاسی ترین 
بازی« توصیف می شود به دنبال جبران است. تیم ملی 
فوتبال آمریکا اکنون در وضعیت بسیار خوبی قرار دارد. آنها 
استعدادهای جوانی مانند کریستین پولیشیچ از چلسی و 
تیموتی وه آ از لیل را در خط حمله دارند. همچنین تایلر آدامز از 

لیدز و وستون مک .کنی از یوونتوس در خط میانی نیز از دیگر 
بازیکنان خوب آمریکا در این دوره هستند. 

  آقای گل انگلیسی؟
آقای گل نخستین دوره مسابقات جام جهانی که در 
سال ۱93۰ در اروگوئه برگزار شد، گیلیرمواستابیله، ستاره 
تیم ملی آرژانتین بود که نه تنها هشت گل از مجموع ۱4 
گل آرژانتین در این جام جهانی را وارد دروازه حریفان کرد، 
بلکه این هشت گل را در طول تنها 4 بازی به ثمر رساند. از 
آن زمان به بعد کسب عنوان آقای گلی برای مهاجمان در 
جام جهانی یک هدف بوده است. در دوره قبل هری.کین از 
انگلیس عنوان آقای گلی را به دست آورد. کین پس از گری 
لینه کر در سال ۱9۸۶، دومین انگلیسی شد که به عنوان 
بهترین گلزن جام جهانی معرفی می شود. انگلیس در مرحله 
گروهی با ایالات متحده آمریکا، ایران و ولز دیدار خواهد کرد 
و تیم گرت ساوت گیت پس از رسیدن به فینال یورو 2۰2۰ 
در تابستان گذشته شانس خود را برای یک تورنمنت موفق 
دیگر خواهد داشت. کین در رده دوم بهترین گلزنان تاریخ 

انگلیس قرار دارد. 

 گزارش مجله GQ  از گروه دوم جام جهانی 

آمریکا به دنبال جبران شکست برابر ایران

                  رستوران سنتی 
دراگان اسکوچیچ و همراهانش در زمان سفر 
خود به اصفهان برای تماشای دیدار پرسپولیس و 
ذوب آهن، دقایقی در یکی از رستوران  سنتی های 
بین مسیر توقف کرده و به استراحت و صرف غذا 

پرداختند.

            دیدار 
رئیس فدراسیون جهانی تکواندو با سیدرضا 
صالحی امیری دیدار و گفت وگو کرد. در این 
نشست که با حضور  هادی ساعی برگزار شد؛ 
دکتر چو، بیان کرد: تکواندوی بانوان ایران آینده 

درخشانی دارد.  

                              بازگشت به دانمارک 
عزت اللهی که مدت ها فوتبال ایران را در انتظار 
روشن شدن تکلیفش قرار داده بود، سرانجام در 
تمرینات تیم وایله دانمارک حضور یافت. پیش از این 
شایعاتی پیرامون حضور وی برای بازی در تراکتور 

وجود داشت.
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 فوتبـــال داخلـــی 
 تسنیم: خداداد افشاریان در خصوص اقدام برخی از 
ملی پوشان در فضای مجازی گفت: زمانی من برای قضاوت 
به سوریه رفته بودم، وقتی فهمیدند از ایران هستم، مردم 
آنجا اسم علی دایی را می بردند و او را به خاطر تیم ملی 
می شناختند، نه تیم باشگاهی اش. بازیکنان بزرگ دیگری هم 
مانند علی کریمی، کریم باقری، استیلی و... هم در کنار دایی 
حضور داشتند، اما آیا یکبار حرکت و رفتار نامتعارفی از آنها 
دیدیم؟ هر اتفاقی هم می افتاد، آنها  خودشان جمع می کردند. 
وی در خصوص اینکه در آن دوره فضای مجازی وجود نداشت، 
عنوان کرد:  به هرحال آنها بازیکنان بزرگی بودند و می توانستند 
برای کشور هزینه زیادی ایجاد کنند، اما همیشه باشخصیت 
بودند. بازیکنان الان هم خوب و باکیفیت هستند، اما چکاری 
دارند که چه شخصی سرمربی تیم ملی و چه کسی سرپرست 
فدراسیون است، یا اینکه چه اسپانسری حضور دارد. اجازه 
دهیم مردم از رفتار حرفه ای بازیکنان تیم ملی شاد باشند و 
در جام جهانی بازی های با شکوهی انجام دهیم و خوشحالی 
را به مردم بازگردانیم. عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 
در پاسخ به این سوال که آیا با علی دایی برای سرمربیگری 
تیم ملی صحبت کردید یا نه؟ خاطرنشان کرد: میرشاد 
ماجدی به عنوان سرپرست فدراسیون با او تماس گرفت، اما 

این مربی قبول نکرد. 

  هانسی فلیک از میزبانی جام جهانی در قطر به دلایل 
مختلف انتقاد کرد. ۱۰۰ روز مانده به شروع جام جهانی، 
هانسی فلیک در مصاحبه با RND از میزبانی این مسابقات 
در قطر انتقاد شدیدی کرد. هانسی فلیک گفت: من 
آشنایان زیادی دارم که دوست دارند برای جام جهانی در 
کنار تیم حضور داشته باشند، اما به دلایل مختلف از انجام 
این پرواز امتناع می ورزند، زیرا آنها نمی توانند هزینه های 
هنگفت را تحمل کنند، زیرا وضعیت غیرقابل قبول است، 
زیرا نقض حقوق بشر وجود دارد. فوتبال باید برای همه 
وجود داشته باشد. این رویداد از زمان مشخص شدن 
میزبان آن در سال 2۰۱۰ بسیار بحث برانگیز بوده است. در 
سال 2۰۱5، فیفا تصمیم گرفت جام جهانی را از تابستان 
به زمستان منتقل کند، زیرا دمای حدود 4۰ درجه در 
ماه های تابستان برای هواداران بسیار سخت است. علاوه 
بر این، قطر به دلیل نقض حقوق بشر و رفتار با کارگران 
خارجی به شدت مورد انتقاد قرار گرفته است.  فلیک 
اعلام کرد که فدراسیون فوتبال آلمان به اطلاع رسانی 
بازیکنان ملی در مورد وضعیت قطر ادامه خواهد داد و 

شاید با سایر کشورهای شرکت کننده در 
جام جهانی نیز تبادل نظر کند. او بیان 
داشت: ما قبلا صحبت های زیادی 
برای اطلاع رسانی به تیم داشته ایم. 

دوباره در سپتامبر دورهم جمع 
می شویم و در مورد آنچه که 

می توانیم و می خواهیم 
انجام دهیم تبادل نظر 

خواهیم کرد.  من 
این  می کنم  فکر 
مایه شرمساری است 

که این مسابقات برای 
هواداران نخواهد بود. 

 بیــن المــلل

 نامه  مشترک  سرخابی ها   به صداوسیما 

کلاف سردرگم حق پخش! 
آرمان ملی: ماجرای »حق پخش« مسابقات 
فوتبال همچنان حل نشدنی است. نحوه نمایش 
تبلیغات دور زمین در دیدار استقلال و سپاهان 

باعث اعتراض آبی ها شد. 
  وضعیت تبلیغات در دیدار استقلال 

2 نماینده باشگاه استقلال در پایان بازی 
مقابل سپاهان به شدت از عملکرد صداوسیما 
انتقاد کرده بودند. به خصوص که در نیمه دوم 
پخش تبلیغات دور زمین هم دچار تغییراتی شد 
و زاویه دید دوربین روبه رو تا جایی که ممکن بود 
پایین آمد تا تمام تابلوهایی که به صورت ردیفی 
دور ورزشگاه را پر کرده بودند، در این زاویه دید 

قرار نگیرند. 
  حق پخش کشورهای مطرح 

ارزش حق پخش لیگ برتر انگلیس نزدیک به 
۶.3 میلیارد دلار آمریکا تخمین زده شده و در 
بریتانیا 4 شرکت اسکای اسپورت، بی تی اسپورت، 
آمازون پرایم و بی بی سی آنها را پخش خواهند 
کرد. البته پخش کننده های خارج از انگلیس نیز 
به شدت علاقه مند به پخش این رقابت هستند و 
طبق گزارش این سایت درآمد لیگ برتر از آنها 
نزدیک به 4.9۸ میلیارد دلار آمریکا تخمین زده 
شده است. جالب توجه است که 3۶ پخش کننده 
در سراسر دنیا بازی های لیگ برتر انگلیس را 
به صورت زنده پخش می کنند. لالیگای اسپانیا 
مشابه لیگ برتر انگلیس نتوانسته کمپانی های 
بزرگ پخش کننده را به سمت خود بیاورد، 
ولی شبکه آمریکایی ESPN امسال قراردادی 
به ارزش ۱.4 میلیارد دلار با لالیگا امضا کرد تا 
این مسابقات را زنده پخش کند. طبق گزارش 
interestingfootball برای فصل -2۰2۱ 
2۰22 شبکه های تلفونیکا و مووی استار اسپانیا 
برای پخش لالیگا قراردادی 3 ساله به ارزش ۱.۸9 
میلیارد یورو امضا کرده اند. در اسپانیا به دلیل یک 
فرمان سلطنتی از فصل -2۰۱۶ 2۰۱7، حقوق 
تلویزیون به صورت جمعی به لالیگا فروخته شده 
است. 5۰ درصد از حق تلویزیونی به طور مساوی 
بین باشگاه ها توزیع می شود و نیم باقی مانده 
براساس نتایج ورزشی 5 سال گذشته تخصیص 
می یابد. بارسلونا و رئال مادرید به طور مجموع 

2۰ درصد حق پخش لالیگا را از آن خود کردند. 
  حق پخش در ایران 

براساس لایحه بودجه سال ۱4۰۱ درآمد 
حاصل از تبلیغات ناشی از پخش مسابقات 
ورزشی 3۱5 میلیارد تومان برآورد شد که باید 
به نسبت 3۰ به 7۰ بین وزارت ورزش وجوانان و 
سازمان صداوسیما تقسیم شود و نسبت به عدد 
۱5۰ میلیارد تومانی در قانون بودجه ۱4۰۰،   
رشد 2.۱ برابری را نشان می دهد. در نهایت نیز 
نمایندگان مجلس، صداوسیما را به پرداخت حق 
پخش مسابقات ورزشی مکلف کردند. براساس 
قانون بودجه درآمد حاصل از تبلیغات ناشی از 
پخش مسابقات ورزشی موضوع بند )پ( ماده 
92 قانون برنامه ششم توسعه در ردیف ملی 3۱5 
میلیارد تومان در سال ۱4۰۱ در نظر گرفته شده 
که با توجه به نسبت 3۰ به 7۰ درصدی وزارت 
ورزش وجوانان نسبت به سازمان صداوسیما 
سهم وزارت ورزش معادل 94.5 میلیارد تومان 
و سهم صداوسیما معادل 22۰.5 میلیارد تومان 

خواهد بود. 
  نامه مشترک به صداوسیما 

2 باشگاه استقلال و پرسپولیس در نامه ای 
مشترک خطاب به پیمان جبلی، رئیس سازمان 
صداوسیما خواهان رعایت برخی از حقوق حقه دو 
باشگاه شدند. در این نامه ضمن اشاره به توافقات 

دو باشگاه با سازمان لیگ جهت بهره برداری از 
ظرفیت های رسانه ای دو باشگاه و واگذاری دو 
باشگاه به مردم در فرابورس و جهت جلوگیری 
از تضییع حقوق سهام داران، از جبلی رئیس 
سازمان صداوسیما موارد زیر به طور مشخص 
درخواست شده است: -۱  عدم پخش گزیده 
بازی ها و گل های به ثمر رسیده دو تیم در 
بخش های خبری و برنامه هایی مثل فوتبال 
برتر، شب های فوتبالی، ورزشگاه و.... -2  عدم 
پخش زنده یا غیرزنده بازی های دو تیم در پلتفرم  
تلوبیون و تلویزیون های اینترنتی. در پایان این 
نامه آمادگی دو باشگاه جهت مذاکره در راستای 
واگذاری حقوق ذکر شده به صداوسیما در ازای 

تحصیل منافع برای باشگاه ها اشاره شده است. 
  زاویه با صداوسیما؟!

باشگاه پرسپولیس اعلام کرد؛ بعداز بیانیه 
مشترک باشگاه های پرسپولیس و استقلال در 
خصوص حق پخش برخی از جریانات سعی بر آن 
داشتند در اذهان عمومی اینگونه تداعی نمایند 
که این باشگاه با صداوسیما دارای زاویه بوده 
و بیانیه اعتراضی است به عملکرد آن سازمان، 
لذا در جهت تنویر افکارعمومی موارد ذیل اعلام 
می شود: الف: این باشگاه همواره پیشگام در 
قانونمداری و رفتار احترام آمیز بوده و منافع ملی 
را بر منافع باشگاهی مقدم می شمرد. ب: ما برای 

کسب حق پخش تلویزیونی همراه سایر باشگاه ها 
و باشگاه استقلال به دنبال تلاش برای تعامل 
سازنده و ارائه راه حل های مسئولانه هستیم و 
معتقدیم باید مشکلات را در کنار یکدیگر، در 
چهارچوب قوانین کشور، به صورت منطقی و 
رعایت احترام متقابل حل نماییم. ج: با توجه به 
دستورات اکید ریاست محترم  جمهوری برای 
پاسخگویی به مطالبات مردم به صورت فوری، 
انقلابی و جهادی از مجلس و دولت انقلابی 
درخواست داریم به صورت فوری و دو فوریتی 
موضوع ارزش گذاری واقعی حق پخش را در 
دستور کار خود قرار داده و نسبت به تامین بودجه 
مذکور اقدام نمایند. د: از حضور برنامه های 
تولیدی نیز در مسابقات این باشگاه استقبال 
نموده و درخواست داریم در مسیر تحقق حق 

پخش واقعی فوتبال ما را یاری رسانند. 
  صحبت های درودگر

صادق درودگر به عنوان نماینده سازمان لیگ 
در برنامه ای در شبکه خبر حضور پیدا کرد و 
در مناظره با نماینده صداوسیما ارقام ادعایی 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت. درودگر اعلام 
کرد: وزارت ورزش در سال ۱4۰۰، هفت ونیم 
میلیارد از سازمان برنامه و بودجه دریافت کرده 
که اگر قرار باشد این مبلغ به صورت مساوی بین 
فدراسیون ها تقسیم شود، هر فدراسیون مبلغ 
۱4۰ میلیون تومان دریافت خواهد کرد! در مقابل 
نماینده صداوسیما هم گفت در دو سال گذشته 
)۱4۰۰ و ۱399( نزدیک به صدمیلیارد تومان از 
محل فروش تبلیغات )قبل و در حین مسابقات( 
به خزانه واریز شده و بر همین اساس صداوسیما 
به تکلیف قانونی خود عمل کرده و حالا وزارت 
ورزش باید به تکلیفش عمل کند. جالب اینجاست 
که حتی اگر بپذیریم که همه این مبلغ واریزی به 
خزانه)صدمیلیارد تومان(  به فوتبال هم برسد، 
بازهم این رقم حتی به اندازه نصف هزینه سالیانه 
یکی از باشگاه های لیگ برتری متوسط به بالا 
نخواهد بود. حال آنکه به طور استاندارد انتظار 
می رود مبلغی در حدود 7۰ درصد از مخارج 
سالیانه هر باشگاه حرفه ای فوتبال ایران از این 

محل تامین بشود .

 حسین چرخابی: 

»ساپینتو« استقلال را  با  بارسلونا  اشتباه  گرفت! 
یک پیشکسوت فوتبال گفت: ساپینتو استقلال را با بارسلونا 
اشتباه گرفته است. هیچ تیمی در ایران نمی تواند با شیوه 

بارسلونا بازی کند. 
  برتری سپاهان 

حسین چرخابی درباره پیروزی 2 بر صفر سپاهان مقابل 
استقلال در هفته نخست لیگ برتر فوتبال اظهارکرد: سیستم -3 
-4 3 استقلال در مقابل -۱ -4 -۱ 4 قرار داشت. آقای ساپینتو 
استقلال را با بارسلونایی که با سه مهاجم حمله می کند، اشتباه 
گرفته است، چون استقلالی ها هم می خواستند شبیه آنها بازی 
کنند. هیچ موقع در ایران تیمی نمی تواند با شیوه بارسلونا بازی 
کند. تیم سال گذشته استقلال وقتی با سه دفاع بازی می کرد، 
هافبک چپ و راست به عقب برمی گشتند و کار دفاعی انجام 
می دادند اما تیم ساپینتو چهار بازیکن در کناره ها داشت و همه 

فکر می کردند که مهاجم هستند. 
  تاکتیک

او ادامه داد: یامگا، میرزایی، سلمانی و جلالی در خط دفاع به 
کمک تیم نیامدند. کناره های استقلال محل حرکت بازیکنان 
سپاهان بود. گل دوم عجیب ترین صحنه ای بود که در تاریخ 
فوتبال ایران دیدم. بازیکنان استقلال شیب بسیار زیادی 
به سمت راست داشتند و هیچ بازیکنی در سمت چپ نبود. 
سپاهانی ها به زیبایی رامین رضاییان را صاحب توپ کردند و این 
بازیکن با خیال راحت حرکت کرد و در نهایت شوت زد. در نیمه 
اول صحنه زیادی وجود نداشت و فقط ضربه ایستگاهی نورافکن 
خطرناک ترین صحنه بود. در نیمه دوم مشخص بود که مورایس 
خیلی خوب تیم استقلال را شناخته است. این پیشکسوت 
فوتبال اضافه کرد: مورایس، تاکتیک مار را در تیم خود پیاده کرد 

یعنی مثل مار، عقب می رفتند. مار وقتی می خواهد حمله کند 
ابتدا بدنش را عقب می برد و بعد از آن خودش را به جلو پرتاب 
می کند. سپاهانی ها همین کار را کردند. آنها استقلالی ها را به 
سمت خودشان می کشیدند و بعد به سرعت ضدحمله می زدند. 
چندین بار شاهد چنین برنامه ای بودیم که به گل هم رسیدند. 
می توانم بگویم ساپیتنو به تفکرات مورایس باخت. سرمربی 
سپاهان بین دو نیمه برنامه ریزی خوبی کرد و استقلال را به 

خوبی آنالیز کرد. 
  تهاجمی

او با بیان این که سپاهان در مقابل تیم های تهاجمی موفق 
خواهد بود، گفت: باید نمره خوبی به سپاهان داد. مشخص است 
که ساپینتو مربی پرهیجانی است اما مورایس در کنار زمین 
بسیار آرام بود و در نیمه دوم کاملا استقلال را شناخته بود. 
سپاهانی ها نقطه ضعف سال گذشته شان یعنی فاصله خطوط را 
برطرف کرده بودند. این شکل بازی سپاهان فرمول بسیار خوبی 
برای ادامه کارشان است، اما باید ببینیم سپاهان مقابل تیم های 
دفاعی چگونه عمل خواهد کرد. آنها مقابل تیم های هجومی 

خوب کار می کنند و انصافا حقشان بود، برنده شوند. 

استقلال مقابل سپاهان در هفته اول لیگ برتر، تن به 
شکست داد. به نظرم بازی خوبی نبود. در نیمه اول استقلال 
توپ و میدان را در اختیار داشت و نتوانست خوب استفاده 
ببرد. در نیمه دوم سپاهان 3۰ دقیقه توپ را در اختیار 
گرفت و حداکثر استفاده را از اشتباهات آبی پوشان کرد. 
خیلی برایم ناراحت کننده بود که ساپینتو از بازیکنان 
تیمش شناخت کافی نداشت و بازی سپاهان را به شکل 
بازی تدارکاتی دید. دیگر دوران اینکه 4 یا 5 هفته بگذرد 
و عیار تیم را متوجه شویم، گذشته است. ظرف 2۰ دقیقه 
ساپینتو 3 تاکتیک مختلف را تست کرد و در تغییر سیستم 
اشتباهاتی داشت. برای مربی در سطح او خیلی ضعف بزرگی 
است که 5 بازیکنش را در یک نیمه تغییر دهد. واقعیت این 
است که سرمربی استقلال شبیه تصوری که داشتم نبود. این 
بازی مهم ترین شانس استقلال برای تثبیت و شروع مسیر 
قهرمانی در همین ابتدای فصل بود. چون این بازی ۶ امتیازی 
بود و ما در خانه این فرصت را داشتیم که بعد با ادامه این روند 
در بازی های آتی ابتدای لیگ را با ۱۸ امتیاز دنبال کنیم و 
با قدرت به سمت پیروزی پیش برویم. تیمی که می خواهد 
قهرمان شود از ابتدا باید مقابل همه حریفان برنده باشد. از 
لحاظ فنی زود است درباره مورایس حرف بزنیم اما از نظر 
کاری می توانم بگویم باهوش و باسیاست است. در زمانی که 
تیمش اوج آمادگی نبود در تهران از استقلال پیروزی کسب 
کرد که به عقیده ام ۶ امتیاز ارزش امتیازی دارد.  تیم در 
دفاع متزلزل نشان داد مدافعان میانی، کناری ضعیف نشان 
دادند. به نظرم غیبت حردانی هم در این مساله تاثیرگذار بود. 
امیدوارم در ادامه بهتر شوند. بین خط هافبک و مدافعان 
استقلال فاصله زیادی وجود داشت. روی ضربه ایستگاهی 
که سپاهان در نیمه اول کسب کرد، حسینی تعداد مدافع 
مناسبی، در دیوار دفاعی قرار نداد. همین مساله باعث شد 
بازیکن حریف که شوت زن بود، موقعیت مناسبی کسب کند. 
در ادامه هم حسینی شانس آورد که فرشاد احمدزاده در توپ 
دوم کم دقتی کرد وگرنه حسینی در آن صحنه گل دریافت 
می کرد. برای من خیلی سنگین بود که در نیمه اول و در 
ورزشگاه آزادی از سپاهان گل دریافت کنیم و خداراشکر که 
این اتفاق نیفتاد. از نظر من حسینی در چینش دیوار دفاعی 
اشتباه کرد. دو نکته در این دیدار مرا اذیت کرد، اول اینکه 
بازی افتتاحیه و ورزشگاه آزادی بازی بدون تماشاگر برگزار 

شد. دوم چمن ورزشگاه آزادی مریض و کم کیفیت بود.  
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